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SABAH ARŞİVİNDEN SABAH ARŞİVİNDEN 
GAZİANTEPGAZİANTEP

Taşarcılar Dinçerciler’e 
büyük kızgınlık duyuyorlar

Alt geçit fazla 
eğimli 37 aydınlatma 

direği çok fazla

4’TE

Bilet meselesini açıklıyoruz

AYKUT TUZCU

Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun 
eski yazıları bu köşede yer almaya 

devam edecek
Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun                                                                                                                             

23 Ağustos 2011 tarihli yazısıdır.

2’DE

Amerika’nın geleceği 
pek iyi değil gibi!.. 

 

4’TE

Ekonomi Bakanı Zafer Çağlayan, 
Amerika’dan döndü.

ABD’deki temaslarını ekonomi sayfamızda 
günü gününe yayınladık.

Başarılı bir iş gezisi olduğunu tahmin 
ediyorum.

Gaziantep’ten de işadamımız katıldı mı 
diye araştırdım, kimse katılmamış, teklif 
geldiği halde.

Oysa yılda 2 trilyon dolarlık ithalat yapan 
bu ülkeye Gaziantep’in Ocak-Temmuz 
ihracatı 101 bin dolar! Geçen sene de 85 bin 
dolarmış! Yani, her ay 10-15 tepsi Çağdaş 
baklavası göndermiş gibi…

Hıdıroğlu: Efendim, Gaziantep’te 
belediyecilik hizmetlerinin iyi 
görülmediğine dair SABAH'ın 
yayınları, Belediye başkanı Ömer 
Arpacıoğlu’nu beğenenler ve 
tutanlar tarafından art niyetli 
olarak nitelenmekte ve bu 
yayınımız «Otobüs bileti basımına» 
bağlanmaktadır. 

Maarif Kavşağı’nda üç aydan 
beri devam eden alt geçit inşaatı 
tamamlandı. Kavşakta son rötuşlar 
yapılıyor. Ancak, alt geçidin 
aşırı eğimli olması ve kavşağa 
aydınlatma için 37 tane direk 
dikilmesi eleştirilere neden oldu. 
Kaldırım taşlarının gelişigüzel 
döşenmesi ve baştan savma alel 
acele bitirilmeye çalışılmasına da 
tepki gösterildi. 

li Mü avir

Eğitim Sorunlarının Temellendirilmesi; 
İnsanın Bu Dünyada Kendini Dönüştürmesi 

(4): Eğitim sistemi kitlenin ‘ihyasına’ mı 
yoksa kitlenin ‘imhasına’ mı hizmet ediyor?

KALIPLARIN DIŞINDA

Dr. Öğretim Üyesi Ali Yüce
4’TE

“İnsan Tanrının bile değiştiremediği bir 
ilkel varlıktır”, Nietzsche 

Tarihsel akış içinde görülememiştir ki -bırakın cehalet 
içerisinde kıvrananları gelişmiş olanlar da dahil- hiçbir 
medeniyet ya da uygarlık varlığını devam ettirme gibi ulvi 
amaçları doğrultusunda kendi insanının -özellikle bilgili 
olanlarının- düşüncelerine ipotek koymamış, onlara 
acıların en acısını, zulümlerin en kötüsünü yaşatmamış 
olsun. Adına ister firavunluk, krallık, monarşi isterse de 
başkanlık ya da başka bir şey densin, tüm ideolojiler veya 
yönetim modelleri insanlarını ve inanç sistemlerini kendi 
amaçları/çıkarları doğrultusunda esaret altına alarak 
varlıklarını sürdürmeye çalışmışlardır.

Vali Kemal Çeber’in, yılın ilk 7 ayında Antep’te tüm 
suçlarda gerileme olduğunu açıklaması yüreklere su serpti!!!

Şehirde tüm suçlarda Şehirde tüm suçlarda 
gerileme olmuş!!!gerileme olmuş!!!

Hemen hemen 
bütün suçlarda 
ortalama yarı 
yarıya bir azalış 
olduğunu dile 
getiren Çeber, 
denetimlerin ve 
uygulamaların 
devam 
edeceğinin 
sinyalini verdi. 
Böylece, 1 
milyonu Suriyeli 
olan 3 milyonluk 
kentte, huzur ve 
sükunetin hakim 
olduğu görüldü.4’TE

6 Şubat 2023 yılında meydana gelen Kahramanmaraş 
depremlerinin üzerinden 18 ay geçmesine karşın Antep, çevre iller 

ve ülkelerde meydana gelen depremlerden etkilenmeye devam ediyor!
Yaşadığımız şehirleri hemen

depreme dirençli hale getirmeliyiz
Önceki akşam Suriye merkezli meydana gelen 5,2 şiddetindeki deprem 2 milyonun üzerinde kişinin yaşamını 

sürdürdüğü Gaziantep’te de hissedildi. Deprem sonrasında büyük panik yaşayan insanlar sokağa döküldü. 
Depremin gündem olması için 
deprem olmasını beklemeyelim
‘Depremin zamanını bilmediğimize 

göre kaybedecek zamanımız yok’ 
diyen İnşaat Mühendisleri Odası 
Gaziantep Şube Başkanı Burkay 
Güçyetmez, ‘’Bir an önce yaşadığımız 

şehirleri 
depremlere dirençli 
hale getirmeliyiz. 
Depremin gündem 
olması için 
deprem olmasını 
beklemeyelim’’ 
çağrısında 
bulundu. 

Türkiye’nin en borçlu belediyeleri arasında yer alan Gaziantep Büyükşehir Belediyesi, arsa 
satışlarını sürdürüyor. Şahinbey İlçesi Bağlarbaşı Mahallesi’nde bulunan 179 bin 630 metrekare 

arsa 781 milyon 521 bin TL muhammen bedel ile 21 Ağustos tarihinde ihale ile satılacak

Ödenen her kuruşta tüyü 
bitmemiş yetimin hakkı var

Daha önce milyonlarca metrekarelik arsaları satan Gaziantep Büyükşehir Belediyesi, hiç kimseye hesap 
vermeden, fütursuzca satmaya devam ediyor. Büyükşehir Belediyesi, sonra olarak Şahinbey ilçesindeki 179 bin 

630 metrekare büyüklüğündeki arsasını satışa çıkardı. Büyükşehir belediyesinin 14 milyar TL borcunu olduğunu 
vurgulayan Gaziantep Büyükşehir Belediyesi Meclis Üyesi Hasan Şencan, ‘’Arsa satışları üzerinden belediyeye yönetmeye 
devam ederlerse borç kat be kat artmaya devam eder. Ödenen kuruşta tüyü bitmemiş yetimin hakkı var’’ dedi.  

Büyükşehir belediyesinin 
14 milyar TL borcu var

İmar planlarına konut alanı olarak 
işlenen arazinin muhammen bedeli (en 
düşük bedel) 781 milyon 521 bin TL 
olarak belirlendi. Arsanın satışı için 21 
Ağustos’ta ihale düzenlenecek. İhaleye 
katılacak firmaların 21 milyon 555 bin 
TL geçici teminat yatırması gerekiyor. 

Aldığımız duyumlara 
göre firmaya 10 milyon 
lira ihale sözü verilmiş

‘Büyükşehir belediyesi, hak ve hukuk 
tanımayarak bugünlere kadar geldi ama 
hiçbir şey artık eskisi gibi olmayacak’ 
ifadelerini kullanan Şencan, ‘’Büyükşehir 
Belediyesi Stratejik Planlama Müdürlüğü 
varken, her ne hikmetse menşei 
Hakkari olan bir firmaya, toplamda 4 
milyon lira ihale verilmiş. Stratejik plan 
belediyenin yol haritasıdır. Hakkâri’de 
ki bir firma Gaziantep’te yaşayan halkın 
nelere ihtiyacını olduğunu ve şehrin 
dinamiklerini bilmeden stratejik plan 
hazırlayamaz. Aldığımız duyumlara 
göre bu firmaya 10 milyon lira ihale 
sözü verilmiş. 6 milyon lira daha ihale 
verileceğini duyduk. Yetimin hakkını 
kimseye yedirmeyeceğiz’’ ifadelerine yer 
verdi. 

Fiyat artışları zorunlu giderlerin 
altından kalkamaz hale getirdi

Gaziantep Özel 
Öğretim Kurumları 
Derneği (GÖKDER) 
Başkanı Bilal Yağdıran, 
Ülkede yaşanan 
ekonomik krizden her 
sektör gibi eğitiminde 
etkilendiğini 
ifade etti. 

AKP'nin 22 yıllık tarım politikası tarımı 
ve çiftçiyi bitirme noktasına getirdi

CHP Gaziantep Milletvekili Hasan Öztürkmen, ürünü 
para etmeyen çiftçilerin başlattığı eylemlere dikkat çekerek, 
“Türkiye'nin her bölgesinde Türk çiftçisi isyanda. Ancak, 
Türk çiftçisinin temsilcisi olan Türkiye Ziraat Odaları Birliği 
(TZOB) ve Genel Başkanı Şemsi Bayraktar ortada yok” dedi. 

4’TE

İslahiye’de "kırmızı altın" hasadı başladı

Yüzlerce çocuk işçi tarlalarda biber topluyorYüzlerce çocuk işçi tarlalarda biber topluyor
Türkiye'nin önemli sofralık kırmızı 

biber üretim merkezlerinden İslahiye’de, 
"kırmızı altın" olarak da nitelendirilen 
ürünün hasadına başlandı. Çok sayıda 
çocuk, tarlalarda aileleriyle birlikte 
sabahtan akşama kadar biber topluyor.

Hasadı yapılan biberler, ilçe 
merkezindeki 26 tesiste işleniyor. 
İşlemlerin ardından toz ve pul biber 
haline getirilen biberler diğer illere 
gönderilmesinin yanı sıra Almanya 
başta olmak üzere birçok ülkeye de 
ihraç ediliyor. 4’TE

Burkay 
Güçyetmez

Hasan Şencan

2’DE



Ekonomi Bakanı Zafer 
Çağlayan, Amerika’dan döndü.

ABD’deki temaslarını 
ekonomi sayfamızda günü 
gününe yayınladık.

Başarılı bir iş gezisi olduğunu 
tahmin ediyorum.

Gaziantep’ten de işadamımız 
katıldı mı diye araştırdım, 
kimse katılmamış, teklif 
geldiği halde.

Oysa yılda 2 trilyon dolarlık 
ithalat yapan bu ülkeye 
Gaziantep’in Ocak-Temmuz 
ihracatı 101 bin dolar! Geçen 
sene de 85 bin dolarmış! Yani, 
her ay 10-15 tepsi Çağdaş 
baklavası göndermiş gibi…

Önce ABD konsolosu, 
sonra Büyükelçi Ricciardone, 
Konukoğlu’nu ABD’ye davet 
etti. Gel gör, beğenirsen 
yatırım yap, dediler. Tamam 
geliyorum falan dedi ama...

Gitmiyor! Çünkü niyeti pek 
iyi değil!

Israrla Mısır’a davet ettiler, 
Türkiye için özel sanayi 
bölgesi organize edilmiş, 
sen de mutlaka burada 
yatırım yap diye baskı 
yaptılar. Düşünelim falan 
dedi ama gitmedi. Mısır’ın 
başına gelenler malum! İyi ki 
gitmemiş.

Suriye için de, “Burada 

pamuğun alası yetişiyor ve 
çok ucuz. İşçilik dersen, 
neredeyse bedava, gel buraya 
iplik farikası kur” dediler. 
Bütün ısrarlara rağmen 
gitmedi. İyi ki gitmemiş, 
Suriye’de olanlar ve olacaklar 
korkunç!

Amerika’dan da ısrarlı 
davetler alıyor. İlla gel, 
diyorlar. Tamam gidip 
göreceğim, araştıracağım 
falan diyor ama gitmiyor.

Şimdi bu durumda ne 
düşünürsünüz?

Yakında ABD karışırsa, 
sorumlusunu biz peşinen ilan 
ediyoruz!
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Gazetemizin sahibi Aykut 
Tuzcu’nun eski yazıları bu köşede 

yer almaya devam edecek
Amerika’nın geleceği pek iyi değil gibi!.. Katilin gözleri

Okumuş olmalısınız! 
Adam kılığındaki bir 

garson, henüz 15 yaşındaki 
sevgilisi İrlandalı genç bir 
kızın annesini, “Ya kızını 
benimle evlendirirsin, ya 
da ölürsün” diye tehdit edip 
sonunda bıçakla delik deşik 
edip öldürdü. Talihsiz kadınla 
birlikte Türkiye’de tatil yapan 
bir başka İrlandalı masum 
kadını da bıçaklayıp yaşamdan 
kopardı.

Bu nedenle İngiliz basını 
günlerdir Türkiye aleyhinde 
yayın yapıyor. 

Tam sayfa yayınladıkları 
resimlerle bütün Avrupa’yı 
etkiliyorlar. 

Aileler tatil planlarını 
yaparken mutlaka bu olayın 
etkisi altında kalacaklar. Gözü 
dönmüş katilin ülkesine ne 
kadar zarar verdiğinin farkında 
olur mu bir gün acaba?

Bir gazete, Belfast Telgraph, 
dün birinci sayfasını gene bu 
cinayete ayırdı, ilginç de bir 
fotoğraf kullandı. Katilin yalnız 
gözlerini bastı.

“İşte lanet olası bu iğrenç 
bakışlı kara gözlerin sahibi 
katil iki kadın vadandaşımızı 
katletti” der gibiydi

Aykut Tuzcu’nun 
23 Ağustos 2011
tarihli yazısıdır

Hazine ve Maliye Bakanlığı Gelir 
İdaresi Başkanlığının Tahsilat 
Genel Tebliği de Resmi Gazete'de 
yayımlandı.

Buna göre, amme alacaklarında 
yıllık yüzde 36 olarak uygulanan 
tecil faizi oranı 21 Mayıs'tan itibaren 
yüzde 48 olarak belirlendi.

21 Mayıs'tan itibaren yapılacak 

müracaatlara dayanılarak tecil 
edilen amme alacaklarına yıllık 
yüzde 48 tecil faizi uygulanacak.

6183 sayılı Amme Alacaklarının 
Tahsil Usulü Hakkında Kanun'da 
yer alan gecikme zammı oranı ise 
her ay için ayrı ayrı uygulanmak 
üzere yüzde 3,5'ten yüzde 4,5'e 
yükseltildi. 

Devlet 
bankalardan 

daha beter!
Kamu alacaklarına
fahiş faiz uyguluyor

Kamu alacaklarında gecikme zammı oranı, her ay için ayrı 
ayrı uygulanmak üzere yüzde 3,5'ten yüzde 4,5'e yükseltildi.

Merkez Bankası haziran ayı ödemeler 
dengesi verilerini açıkladı. Türkiye'nin cari 
işlemler hesabında haziranda 407 milyon 
dolar, altın ve enerji hariç cari işlemler 
hesabında ise 4 milyar 549 milyon dolarlık 
fazla oluşurken, Türkiye 8 ay sonra cari 
fazla verdi.

Yıllıklandırılmış cari açık 24,8 milyar 
dolar olurken, altın ve enerji hariç cari 
işlemler hesabı ise 4,5 milyar dolar fazla 
verdi.

Ödemeler dengesi tanımlı dış ticaret 
açığı, haziranda 4 milyar 139 milyon dolar 
oldu. Bu dönemde hizmetler dengesi 
kaynaklı net girişler 5 milyar 603 milyon 
dolar, seyahat kaleminden kaynaklanan 
net gelirler de 4 milyar 790 milyon dolar 
olarak gerçekleşti.

Birincil gelir dengesi kaleminde 1 milyar 
55 milyon dolar ve ikincil gelir dengesi 
kaleminde de 2 milyon dolarlık net çıkış 
kaydedildi.

Net hata noksan 775 milyon dolar oldu.
Haziran'da rezerv varlıklar 1,24 milyar 

dolar arttı.artıgerçek

Cari denge yıllık 24,8 
milyar dolar açık verdi

Merkez Bankası verilerine göre, 
Türkiye ekonomisinde cari denge 
yıllık 24,8 milyar dolar açık verdi. 
Cari denge haziranda ise aylık 
bazda 407 milyon dolar fazla verdi.

Bazı işlem ve ödemelerin 
yapılabilmesi için borcun 
bulunmadığına dair belge 
aranması uygulamasında, borç 
türü olarak vergi dairelerince 
tahsil edilen tüm amme 
alacaklarının dikkate alınması 
yönünde düzenleme yapıldı.

Hazine ve Maliye 
Bakanlığının "Tahsilat Genel 
Tebliği Seri: A Sıra No: 1'de 
Değişiklik Yapılmasına Dair 
Tebliğ"i Resmi Gazete'de 
yayımlandı.

Değişiklikle, Amme 
Alacaklarının Tahsil Usulü 
Hakkında Kanun'un 
uygulamasını gösteren ve "tek 
tebliğ" niteliğinde olan tebliğde 

düzenleme yapıldı.
Tüm amme alacakları dikkate 

alınacak 
Buna göre, Kanunun ilgili 

maddesi gereğince bazı işlem 
ve ödemelerin yapılabilmesi 
için borcun bulunmadığına 
dair belge aranması 
uygulamasında, borç türü 
olarak vergi dairelerince tahsil 
edilen tüm amme alacaklarının 
dikkate alınması yönünde 
düzenlemeye gidildi.

Ayrıca, ödeme ve işlem 
yapmadan önce borcun 
bulunmadığına dair belge 
arama zorunluluğu bulunan 
muhasebe birimlerinin yanında 
harcama birimlerince de söz 

konusu belge aranabilecek. Bu 
birimler tarafından belgenin 
aranması durumunda, 
geçerlilik süresi de dikkate 
alınarak belgeye göre 
muhasebe birimlerince ödeme 
yapılabilecek.

Kanun kapsamında satışı 
yapılacak gayrimenkullerin 
ilanına ilişkin kriterler de 
yeniden belirlendi.

Bu arada, daha önce 
belirlenmiş olan tecil faizi ve 
gecikme zammı oranlarına 
ilişkin veriler de "tek tebliğ" 
olan düzenlemenin ilgili 
bölümlerine eklendi. Tebliğ ile 
yeni bir faiz veya gecikme faiz 
artış oranı tespit edilmedi.

Borcu yoktur yazısı için tüm amme alacakları dikkate alınacak
Hazine ve Maliye Bakanlığı tebliğine göre, bazı işlem ve ödemelerin yapılabilmesi için borcun bulunmadığına dair 

belge aranması uygulamasında, borç türü olarak vergi dairelerince tahsil edilen tüm amme alacakları dikkate alınacak.

Fiyat artışları zorunlu giderlerin altından kalkamaz hale getirdi
Yağdıran,‘’Ekonomideki yüksek 

enflasyona bağlı olarak özel okulların 
giderleri gün be gün artıyor ve bu 
durum tüm özel okullar için bir sıkıntı 
haline gelmiş durumda. Öğretmen ve 
personel giderlerindeki artışın yanı 
sıra kırtasiye, yayın, elektrik, yakıt 
ve temizlik malzemelerindeki fiyat 
artışı zorunlu giderlerimizi altından 
kalkılamaz hale getirdi’’ ifadelerini 
kullandı. 

Özel okulların tek gelir 
kaynağı velilerden aldığı 

eğitim öğretim ücreti
Yağdıran, ‘’Özel okulların tek gelir 

kaynağı velilerden aldığı eğitim 
öğretim ücreti ve bu ücret eğitim 

öğretim hizmetinin verilmeye 
başlandığı Eylül ayından aylar 
öncesinde yani Ocak-Şubat aylarında 
belirlenip ilan ediliyor. Ocak ayından 
Eylül ayına kadar gider kalemlerine 
gelen fiyat artışını öngörmek, 
hesaplamak zorundayız’’ şeklinde 
konuştu. 

Giderleri karşılamak için
finansman bulmak zorundayız

Geçen yıldan bugüne kırtasiye, yayın, 
elektrik, yakıt ve temizlik malzemeleri 
gibi gider kalemlerindeki artışların 
yüzde 100'ü geçtiğine dikkat çeken 
Yağdıran, ‘’Biz özel okullar ve kurslar 
olarak çalışanlarımızı mağdur etmeden 
bu ekonomik şartlarda eğitim öğretim 

faaliyetlerine devam edebilmek adına 
personel maaşlarını güncellemek, 
kira ve diğer giderlerdeki artışlar için 
finansman bulmak zorunda kalıyoruz. 
Birçok özel okul yüksek enflasyon 
kaynaklı gider artışlarını karşılamak 
için bankalardan kredi çekmek ya da 
kendi birikimlerinden kurumlarına 
para aktarmak zorunda kalıyorlar’’ 
açıklamasını yaptı. 

Her iki tarafın da fedakarlık 
yapması gerekiyor

‘Gaziantep’te faaliyet gösteren özel 
okullar olarak velilerimiz de bizim 
gibi ekonomik sıkıntılar yaşadığının 
farkındayız’ diyen Yağdıran, burada 
söz konusu olanın çocukların 

eğitimi olduğunu dolayısıyla her 
iki tarafın da fedakârlık yapması 
gerektiğini vurguladı. ‘’Özel okulların 
eğitim öğretim ücretindeki artışın 
enflasyonun altında olması halinde 
kurumlarımızın ekonomik olarak 
ayakta kalmasını zora sokacaktır ve 
velilerimizle bireysel görüşmelerimizde 
onların da bu durumun farkında 
olduklarını görüyoruz. Her şeyin 
fiyatı iki katına çıkmış durumda 
ve okul ücreti artışlarının da buna 
paralel olması gerekiyor. Maaş ve diğer 
giderlerimizdeki yüksek artışa bağlı 
olarak ortaya çıkan ekonomik yükü 
velilerimizle paylaşmamız gerekiyor 
ve bu konuda velilerimize bize anlayış 
gösterdikleri için teşekkür ederiz’’ dedi.

Kayıt dışı çalışan öğretim kursları 
konusuna değinen Gaziantep 
Özel Öğretim Kurumları Derneği 
(GÖKDER) Başkanı Bilal Yağdıran, 
konuşmasını şöyle tamamladı: 
‘’Milli Eğitim Bakanlığı merdiven 
altı şeklinde tanımlanan ruhsatsız 
kursları tespit etmek için yoğun bir 
şekilde çalışıyor ve tespit ettiği yerleri 
kapatarak kanunların öngördüğü cezai 
müeyyideleri uyguluyor. Derneğimize 
üye olan kurumların tamamı Milli 
Eğitim Bakanlığı’ndan onayı bulunan 
okullar ve kurslar. İlimizde kayıt dışı 
çalışan öğretim kurumları halen var mı 
bilmiyorum, olduğuna dair herhangi 
bir duyum da bana ulaşmış değil.’’ 
Haber Merkezi 
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Konuşan: Nazan Hıdıroğlu 
Anlatan: Osman Tuzcu
Hıdıroğlu: Efendim, Gaziantep’te belediyecilik 

hizmetlerinin iyi görülmediğine dair SABAH'ın 
yayınları, Belediye başkanı Ömer Arpacıoğlu’nu 
beğenenler ve tutanlar tarafından art niyetli olarak 
nitelenmekte ve bu yayınımız «Otobüs bileti 
basımına» bağlanmaktadır. Bu konuda gerçek 
durumun kamuoyuna açıklanmasında fayda 
umduğum için, mahzur yoksa sizinle bir konuşma 
yapmak istedim. Münasip görürseniz sorularıma 
başlayayım... 

TUZCU: Evet kızım... Benim de kulağıma 
geliyor. Hatta bir dostumuz geçen gün şöyle 
söyledi: «Şu bilet meselesini noktası virgülüne 
kadar anlatsanız... Hem dostlarınız hem de halk 
bu işin içyüzünü öğrense...» dedi. Ben de eğer 
bu haksızlık, bu kanunsuzluk başkasına yapılsa, 
bir kaç gün manşetten inmezdi bu haber... Fakat, 
haksız tutum bizim müessesemize yapıldığı için, 
gazeteyi kullanmak istemedim. Olayı mahkemeye 
aksettirdim. Kimin haklı, kimin haksız olduğuna 
mahkeme karar versin istedim.» diye konuşunca, 
dostumuzun cevabı şöyle oldu; «İyi ama, dedi 
kodu öylesine yaygın ki, SABAH'ın inanılırlığı 
ve saygınlığı bakımından bu açıklamayı 
yapmalısınız… » Dostumuzun bu ikazını 
teşekkürle karşılıyorum. Şimdi istediğiniz soruları 
sora bilirsiniz.  

SORU: Otobüs biletleri Gaziyurt matbaasında 
basılıyordu. Bu iş, Gaziyurt matbaasından 
alınınca, SABAH gazetesinin belediyeyi tenkit 
etmeye başladığı söyleniyor. Bu işin aslı nedir, 
anlatır mısınız?... 

CEVAP: SABAH, Gaziyurt Matbaacılık ve 
Gazetecilik Kollektif şirketine ait bir kuruluştur. 
SABAH'ı basan matbaada Gaziyurt Matbaasıdır. 
SABAH'ın yayınları meydandadır. Şimdiye kadar 
kendi çıkarlarımız için tek bir yayın yapıldığı 
gösterilemez. Bilet basımı Gaziyurt matbaasının 
elinden alındığı için tenkide başlamamıştır. Tam 
aksine, SABAH'ın tenkitleri nedeni ile bilet basımı 
elinden alınmıştır. Hem de büyük bir haksızlık 
yapılarak, kanuni haklan çiğnenerek sözleşme 
iptal edilmiştir. 

SORU: Nasıl bir haksızlık yapıldı ve kanuni 
haklar nasıl çiğnendi açıklar mısınız?... 

CEVAP: Bizim bastığımız biletler oldukça ağır 
ve külfetli bir basım işidir. Ofset baskıdır. Bir 
buçuk santim eninde kesilmelidir. Onar, onar 
paket halinde dikilmelidir. Yani, emeği gayet çok 
ve her matbaanın yapamayacağı kadar eziyetli 
bir basım işidir. Biz bu işi daha önce ihale ile 
aldık. Sözleşmeye göre, iki taraf memnun oldukça 
mukavele süresi birer yıl uzatıldı, Beş senedir bu 
işi yapıyoruz. Belediye ile aramızda her hangi 
bir sürtüşme olmadı. Ancak her yıl, sözleşme 

yenilenirken kağıt ve işçilik fiyatlarının artması 
nispetinde bilet fiyatlarına da zam yapıldı. Taklit 
edilmemesi için yatırımlar yaptık son olarak, 
Ömer Arpacıoğlu belediye başkanı seçilmezden 
önce süremiz bitti. Belediye, normal olarak bir 
yıl uzatmak istedi. Biz de bu işin daha süratli 

yapılması ve basılan biletlerin kolayca taklit 
edilememesi için bazı yatırımlar yapmamız 
gerektiğini ileri sürerek 3 yıllık mukavele yapalım, 
dedik. Fiyat artırmama şartı ile 3 yıllık sözleşme 
o zamanki belediye başkanı sayın Ahmet Turan 
Ertuğ gerekçelerimizi haklı buldu. «Peki, 3 senelik 
sözleşme yaparım ama, bu 3 sene içinde her hangi 
bir fiyat yükselmesi olmamak şartı ile...» diye karşı 
bir şart koştu. Biz de, matbaamıza sürekli bir iş 
temini bakımından razı olduk ve 3 yıllık sözleşme 
imzaladık, Ertuğla... 

SABAH, yayınları ile Anavatan partisini 
destekliyor 

SORU: Peki efendim, nasıl bir kanuni haksızlık 
yapıldı, onu anlatmadınız... 

CEVAP: Biz bu mukaveleyi yapma sırasında 
seçim propagandaları başlamıştı. SABAH, 
yayınları ile Anavatan partisini destekliyordu. 
Belediye başkan adaylarından birisine 
ispiyonculuk yapan belediyedeki bir iki şube 
müdürü SABAH'ın bu yayınından ziyadesiyle 
tedirgindiler. Adeta SABAH'a diş biliyorlardı. 
Seçimi Anavatan adayı Ömer Arpacıoğlu 
kazanınca, bu şube müdürleri daha da kızgın 
oldular. Arpacıoğlu ile SABAH'ı karşı karşıya 
getirmek bunlar için bir vazife olmuştu. Ömer 
Arpacıoğlu ’da, nedense gazete okumaz. 
Gazetelerin yazdıklarını kulaktan dinlemeyi 
tercih eder. Bu ispiyoncu şube müdürleri, zaman 
geçtikçe, belediye başkanına iyice nüfuz etmeye 
başladılar. Bu arada, durmadan SABAH'ın 
neşriyatı abartılarak ve biraz da maksatlarına 
uygun şekilde belediye başkanına anlatılmaya 
başlandı. Dinçerler'ciler - Tasarcılar derken, 
Anavatan partili encümen üyeleri ile Belediye 
başkanının arası açıldı. Encümen üyeleri bu 
vazifelerinden istifa ettiler. Bu haber, günü 
gününe SABAH gazetesinde en detaylı bir şekilde 
yayınlanıyordu. Ama haberler istifa edenlerden 
alınıyordu. Haberleri yazan arkadaşımıza Belediye 
başkanı ile de konuşmalarını da söyledim. 
Arkadaşımız ne kadar çaba gösterdi ise, belediye 
başkanı ile bu konular da konuşmak mümkün 
olmadı. Belediye başkanı devamlı kaçıyordu. 
Anavatan il başkanı ile konuşmak istenildi, o da 
hiçbir şey söylememeyi tercih ediyordu. Böylece 
haberler bir tarafın verdiği bilgilere kalıyordu. 
Anavatan partililer ikiye ayrıldı. «Dinçerler'ciler 
ve Taşar'cılar» diye nitelenmeye başlandı. Parti 
başkanı ile Belediye başkanı Taşarcı, istifa 
eden encümen üyeleri de Dinçerler'ciler diye 
anılıyorlardı. Belediye başkanı ve parti il başkanı 
gazetecilerle konuşmuyorlardı. İstifa eden belediye 
encümen üyeleri ise durmadan konuşuyorlar, 
hatta yazılı bildiriler dağıtarak devamlı basında 
yer alıyorlardı. İşte böylece ispiyoncuların eline 
büyük bir fırsat geçti. SABAH, Dinçerler tarafı 

gösterildi ve adeta rakip durumuna getirildi. 
Rakibin ezilmesi lazımdı. Ne yapılabilir diye 
müzakereler devam ediyordu. İspiyoncular büyük 
gayret gösteriyorlardı. Gayet kurnazca laflar 
ediyor, SABAH'la belediye başkanını çarpıştırmak 
onlar için bir başarı olacaktı. Düşünüldü, taşınıldı, 
neticede SABAH'a bir darbe vurularak bilet işinin 
Gaziyurt matbaasının elinden alınmasına karar 
verildi. Öfkeye kılıf hazırlanıyor. Ama buna bir 
kılıf uydurmak lazımdı. Hemen dış matbaalarla 
temasa geçilmek üzere adamlar gönderildi. 
Adana'ya, Ankara’ya, İstanbul’a ikişer üçer kişilik 
heyetler gönderildi. Fiyatlar alındı. Tabii bu arada 
gidenlere bol bol harcırahlar da verildi. Bizim 19 
kuruşa yaptığımız biletin 9 kuruşa yaptırılabileceği 
haberi getirildi. Eh... kılıf bulunmuştu. 
Belediyenin büyük bir tasarrufu olacaktı. Böylece 
biletler sipariş verildi. Basım başladı. Sonra da 
bizim 3 yıllık sözleşmenin iptaline karar verildi. 
İşte haksızlık ve kanunsuzluk böylece yürürlüğe 
konuldu. Dinçerler’ci diye nitelenmenin bedeli... 

SORU: Yani efendim, sözleşmenin günü 
bitmeden iptal edilmesi sizce haksızlık ve 
kanunsuzluk mu?... 

CEVAP: Evet... Burada ucuzluk, sözleşmeyi 
bozmak için bir sebep olamaz. Bütün maksat 
gazeteyi susturmak... Susmayınca mali bir 
darbe vurmak .. Hem de kanunları çiğnemek 
pahasına... Yani, Dinçerim’ciler diye nitelenmenin 
faturası böyle çıkıyor karşımıza... Belediyenin bu 
hareketini hukukçulara sorduk. Kanunen 3 yıllık 
sözleşme, çok önemli bir şeyler olmazsa, yani 
sözleşme hükümlerine uyulduğu müddetçe iptal 
edilemez. Edilirse tazminat davası açma hakkı 
doğar. Nitekim biz de olayı mahkemeye intikal 
ettirdik ve tazminat davası açtık. Biletleri başka bir 
matbaa basmış olsaydı fiyat meselesi hiç kimsenin 
aklına gelmezdi 

SORU: Yani sizce, bu fiyat meselesi değil, 
gazetenin belediyeyi tenkidi yüzünden çıkmış bir 
olaydır, öyle mi?... 

CEVAP: Tabii... Bu bileti SABAH'a ait bir 
matbaanın değil de, başka bir matbaa basmış 
olsaydı, fiyat meselesi kimsenin aklına bile 
gelmezdi. Eski belediye zamanında yapılmış hangi 
sözleşme iptal edildi?  İste İstanbul'daki Gaziantep 
Öğrenci yurdu.. Gaziantepli gençler İstanbul'da 
perişan olurken, dar gelirli, sabit gelirli aile 
çocukları evsiz barksız sürünürken beledi ye ne 
yaptı?... Yurt olarak yapılan bina, bugün özel bir 
hastane olarak kullanılıyor. Hem de değerinden 
çok ucuz bir fiyatla.. Belediye bu kira mukavelesini 
neden feshetmiyor? ... Gaziantepli gençlerin 
sokakta kalmasından daha iyi bir gerekçe mi 
olur?... Sonra, yurt binasının içinde bulunan 
karyola, yatak, masa, mutfak eşyaları ve saire 
meydanda yok. Bunların bugünkü değeri 40-50 
milyon liradır. Nerede bu eşyalar?  

Yeni biletlerin durumu?... 
SORU: Dışarıda bastırılıp piyasaya sürülen 

biletleri gördünüz mü?... 
CEVAP: Evet gördüm. Zaten 9 kuruşa yaptırdık 

deyince şaşırdık. Çünkü bizim maliyetimiz 15 

kuruştur. Bunu belediye başkan vekili sayın 
Muharrem Özsöyler’e teker teker anlattık ve ispat 
ettik Şöyle ki, SABAH'ın adı Dinçerler'cilere çıkıp, 
Tasarcılar SABAH'a karşı cephe almaya başlayınca, 
bilet baskısının elimiz den alınacağı kulağımıza 
geldi. Belediyeye bir dilekçe vererek, belediye 
başkanının dahil olduğu bir heyet huzurunda, 
bilet basımı ve fiyatı hakkında bir brifing verelim 
dedik. Belediye başkanı ile görüşmek, konuşmak 
isteğimize Arpacıoğlu yanaşmadı. Telefonlarımıza 
çıkmadı. Nihayet kendisi hastalanıp rapor alınca, 
belediye reis vekili sayın Muharrem Özsöyler 
tek basına geldi. Diğer encümen üyelerinin işleri 
olduğundan gelemediklerini ifade etti. Kendisine 
detaylı bir şekilde biletin maliyeti hakkında 
bilgi verdik. Belediye reis vekili bizi oyalamak 
için kullanılıyor Ama sonradan anladık ki, reis 
vekilinin matbaaya gelmesi bizi oyalamak içinmiş 
.. Biletin başka yerde basımına karar verilmiş. 
Sipariş edilmiş. Bunlar büyük bir gizlilik içinde 
sürdürülmüş. Reis vekilinin bize söylediğine 
göre, biletin başka yerde bastırıldığından haberi 
yokmuş. Onun için matbaaya gelmiş, verdiğimiz 
izahatı dinlemiş.. Yani reis vekilinin sözüne 
inanmak gerekirse, o da, bir yerde Arpacıoğlu 
tarafından atlatılmış... Öyle ya, bilet başka yere 
sipariş verildiğine göre, matbaaya kadar gelip 
bizden bilgi almasına ne gerek vardı?... Şimdiki 
biletler suiistimale çok müsait .. 

SORU: Sizin bastığınız biletlerle şimdiki satılan 
biletleri mukayese eder mi siniz? 

CEVAP: İşçilik bakımından bizim 
bastıklarımızla şimdikinin arasında çok fark 
var. Bir defa şimdiki biletler yaprak halinde 
değil. 10 tanesi bir tabaka halindedir. Yolcular 
otobüse binerken bunları teker teker kesip 
vermelidir. Sonra numaralar 10 bilette de aynıdır. 
Mesela benim elimdeki biletin numarası 19207 
dir. 10 bilette de aynı numara vardır. Bu gayet 
sakıncalıdır Suiistimale çok müsaittir. Neden 
böyle yaptılar?... Şimdilik anlamak mümkün 
değildir. Kokusu ileride çıkabilir. Piyasaya sürülen 
biletler her matbaada basılabilir. Böyle basit bir 
bilet bastıracaklarmış, neden dışarı gitmişler?... 
Gaziantep' teki matbaalar da bunu basabilirlerdi... 

Bir yıllık bilet bedeli 5 milyon lira tutar 
SORU: Arada 10 kuruş fark var deniliyor. 

Maliyet bu kadar fark eder mi? ve yıllık bilet 
bedeline tutuyordu?... 

CEVAP: Matbaacılığın bazı kısımlarında 
işçilik çok tutar. Bunun kağıdı beş kuruştur, 
nasıl 19 kuruşa yapılır demek, doğru olmaz. Bazı 
işlerde emek, kağıt fiyanın 3-5 misli olur. Bizim 
yaptığımız biletin dikişi var. İnce ince kesilmesi 
var... Ve müteselsil numarası var... Biz, her bilete 
bir numara basardık. Bunlar 10 bilete aynı numara 
basmışlar. Demek ki, sadece numara işçiliğinde on 
misli fark vardır. 

Bugün piyasada satılan biletlerin kontrolü 
imkansızdır. 

Bu numara meselesi çok önemlidir. 10 biletin 
aynı numarayı taşıması calibi dikkattir. Kontrolü 
imkansızdır. Örneğin, bir biletin numarası farz 

edelim 1887 dir. Bu numaradan bir bilet daha 
meydana çıkarsa, hemen sahte veya fazla bilet 
basıldığı anlaşılır. Ama aynı numara 10 tane 
olursa, piyasaya sürülecek sahte biletleri ayırmak 
mümkün değildir. Çünkü aynı numaradan 10 
taneden fazla yakalamalısın ki sahte ile asimi ayırt 
edebilesin... Bilet baskı bedeli ise, aşağı yukarı yıl 
da 5 milyon lira tutar. 

Biletin taklit edilmemesi için Matbaamızda 
yüksek teknoloji uygulanır 

Övünmek için söylemiyorum. Bir gerçeği ifade 
etmiş olmak için söylemem gerekiyor. Gaziyurt 
matbaası gayet temiz iş yapar. Matbaanın başında, 
Türkiye'de adetleri beşi geçmeyen bir Matbaa 
Mühendisi vardır Bilet isi Banknot basımı gibidir. 
Çok itina ister. Kolayca taklit edilmemesi gerekir. 
Bunun için de üst düzeyde teknik bilgi ister. Bizim 
bastığımız biletlerde teknik üstünlüğün hepsini 
sağlamıştık. Taklit edilemez duruma getirmiştik. 
Şimdiki biletler ise, matbaacılığın en basit türü 
ile basılmıştır. En ucuz cinsinden işçilik vardır. 
Yeni otobüs biletlerinin durumundan ne otobüs 
işletmesi müdürünün ne de belediye başkanının 
haberi vardır... 

SORU: Peki, belediye sorumluları bunun 
farkında değiller mi?... 

CEVAP: Belediye başkanı ile konuşmak bir 
Bakanla konuşmaktan daha güçtür. Hatta 
imkansızdır. Onun için bu konuyu ondan sorup 
öğrenmek olanak dışıdır. Otobüs işleri müdürü ile 
bir arkadaşımız konuştu. 10 bilette aynı numara 
olduğunu söyledi. Adamın verdiği cevap şöyle 
oldu? «Yaaaa Hiç haberim yok... Sahi 10 bilet aynı 
numarayı mı taşıyor?... Allah Allah...» Şu durum 
da gösteriyor ki, biletin pahalı oluşu önemli 
değildir. Kurt Kuzu hikayesidir. Maksat SABAH'a 
baskı yapmak, SABAH'ı susturmak... Susmazsa 
mali kaynaklarına el atmak..

SABAH'a iftira kampanyası açılmıştır 
İsterseniz bu olayı bir kaç maddede özetleyelim:
SABAH'ın belediyeye ait tutumu her zamanki 

tutumudur. Bilet meselesi ile ilgisi yoktur İftira 
edilmektedir.

 Sözleşmemiz, fiyatı yüksek olduğu için değil, bir 
öfke sonucu feshedilmiştir. 

Yolcuya kolaylık sağlaması ve suistimale 
müsait olmaması bakımından bizim yaptığımız 
biletle şimdikini kıyaslarsak, bizimki hiç de 
pahalı değildir Matbaacılıktan anlayan titiz 
bir sanatkar bu hakkı teslim eder. Belediye 
meclisinde matbaacı bir üye var. Durum ondan 
da sorulabilir. 

Bu anlaşmayı bozmakla belediyenin maddi 
hiç bir kazancı olmamıştır. Çünkü kanunen 
haksızdır. Uğradığımız zararlığı mahkeme yolu 
ile alacağımızdan şüphemiz yoktur. 

Taşarcıyım diyenler, Dinçerler'cilere büyük 
kızgınlık duymaktadırlar. Lüzumsuz yere 
SABAH'ı Dinçerier'ci göstermek isteyen 
Belediye başkanı öfke ile bu haksızlığa saptı. 
Ama her öfkelenen zararlı çıkar Arpacıoğlu da 
bu öfkesinin zararını görecektir. Beklemesini 
bilenler neticeyi göreceklerdir.

Bilet meselesini 
açıklıyoruz Taşarcılar Dinçerciler’e büyük kızgınlık duyuyorlar

Bir kavşakta 37 direk olur mu?
Vatandaşlar, Maarif Kavşağı'na da 

Balıklı Kavşağı'nda olduğu gibi bir 
adet yüksek aydınlatmanın yeterli 
olacağı halde, neden kavşağın adım 
başı aydınlatma direği ile donatıldığına 
bir anlam veremediğini söylerken, 
"Kavşağın bir uçtan bir uca mesafesi 
ortada. Avuç içi kadar kavşağı 37 

tane aydınlatma direği kurulması, 
müteahhit firmanın gösterişinden 
başka bir şey değil. Kavşağı şöyle bir 
baktığınızda her yer direk oldu" diye 
konuştu.

Alt geçidin aşırı eğimi kazalara neden 
olabilir

Hayat Hastanesi önünden başlayan 
alt geçidin aşırı bir eğimle başladığını 

ve Telekom önünden yine aşırı bir 
eğimle çıkıldığını belirten vatandaşlar, 
"Ankara ve İstanbul'da yüzlerce 
kavşak yapıldı, hiç bu kadar eğimli 
alt geçit görmedik. Köprünün altında 
kalan alt geçit adeta bir V şeklini 
almış durumda. İnşallah bu kadar dik 
eğimler ileride kazalara neden olmaz" 
dedi.

Kavşak bitti, eleştiriler başladı

Alt geçit fazla eğimli, 37 Alt geçit fazla eğimli, 37 
aydınlatma direği çok fazlaaydınlatma direği çok fazla

Maarif Kavşağı'nda üç aydan beri devam eden alt geçit inşaatı tamamlandı. Kavşakta 
son rötuşlar yapılıyor. Ancak, alt geçidin aşırı eğimli olması ve kavşağa aydınlatma 
için 37 tane direk dikilmesi eleştirilere neden oldu. Kaldırım taşlarının gelişigüzel 
döşenmesi ve baştan savma alel acele bitirilmeye çalışılmasına da tepki gösterildi. 

Sokak çocukları konusunda 
Gaziantep'te şu ana kadar master 
boyutlarda geniş çaplı çalışma 
yapılamadığını hatırlatan Güzelbey, 
şu bilgileri verdi: "Biz, belediye olarak 
valilikle birlikte ortaklaşa çalışma 
yaparak sokak çocuklarına yönelik 
proje hazırlayıp, 13 Ocak 2005 tarihinde 
Devlet Planlama Teşkilatı'na, (DPT) 
sunduk. Bu konuda, daha önce de proje 
hazırlayıp DPT'ye sunmuştuk. Ancak, 
bu proje içerisinde istihdam boyutu 
olmadığı için kabul edilmemişti. Şimdi 
bu konuda, sivil toplum kuruluşları 
ve meslek odalarının katılımını 
da sağlayarak daha geniş kapsamlı 

proje hazırladık. Projemizde, sokak 
çocuklan konusunda istihdam, eğitimi, 
rehabilitasyon gibi her türlü konu yer 
alıyor. Bu projenin kabul edilmesini 
bekliyoruz. Bu konuda sivil inisiyatif 
çok önemli. Gaziantep, bu önemli 
sorunda büyük çalışmalar yapan bir 
ilimiz. En kısa sürede, bu konuda daha 
somut adımlar atmak istiyoruz." Yapılan 
konuşmalardan sonra, sokak çocukları 
konusunda çalışmalar yapan 80 kişiye 
Vali Bilgin, Belediye Başkanı Güzelbey, 
İl Emniyet Müdürü Feyzullah Arslan ve 
İl Jandarma Komutanı Albay Süleyman 
Kılıç tarafından takdir belgeleri ile 
yarım altın verildi.

Sokak çocukları için valilik ve 
belediye ortak proje hazırladı

Büyükşehir Belediye Başkanı Asım Güzelbey, belediye olarak 
sokakta yaşayan ve sokakta çalışan çocuklara yönelik ciddi 
projeler üzerinde çalışmalar yaptıklarını, hızlı nüfus artışı yaşayan 
tüm şehirlerde bu sorunun önemli boyut kazandığını anlattı.

Köksüzer, ekonomide ciddi 
krizlerin yaşandığı yılların ardından 
2004 yılında inşaat sektöründe 
geleceğe ilişkin umut veren bir 
kıpırdama olduğunu belirtti.

Sektörde ciddi küçülme yaşandı
Sektörde 1999 ile 2004 

yılları arasında ciddi bir 
küçülme yaşandığını savunan 
Köksüzer, 2004 yılında başlayan 
yatırımlardaki artış sonrasında 
2005 yılına umutlu girdiklerini 

kaydetti.
Yapı denetim, ruhsat proje, iskan 

ve SSK primleri inşaat bedelinin 
yüzde 20'sini buluyor

Köksüzer, 2005 yılı için ruhsat 
harçlarında yapılan artışın sektörle 
ilgili kesimleri endişelendirdiğini 
ifade ederek, şöyle konuştu: "Bu yıl 
için umutlu olmakla birlikte ruhsat 
harçlarının arttırılmasının sektörü 
olumsuz yönde etkileyebileceğini 
düşünüyoruz. Yapı denetim, 

ruhsat proje, iskan ve SSK primleri 
neredeyse inşaat bedelinin yüzde 
20'sini oluşturuyor. Yani daha 
inşaata başlamadan devlete büyük 
bir bedel ödenmesi sektörün 
gelişimini olumsuz etkiliyor." 
Köksüzer, devletin düşük gelirli 
vatandaşlara yönelik olarak 
yapmayı planladığı konutların 
sektörde faaliyet gösteren 
işletmeleri olumsuz etkileyeceği 
yönündeki görüşlere katılmadığını 

vurguladı.
Ekonominin lokomotifi inşaat 

sektörü en önemli istihdam kaynağı
İşsizliğin en büyük sorun olduğu 

Türkiye için en önemli istihdam 
kaynağı olan inşaat sektörünün aynı 
zamanda ekonomiye lokomotiflik 
yapan sektörlerden biri olduğuna 
dikkati çeken Köksüzer, sektörde 
yaşanan sorunlara duyarlı 
olunmasının zorunlu olduğunu 
vurguladı.

Ruhsat harçlarının 
arttırılması sektörü 
olumsuz etkileyecek

İnşaat Müteahhitleri Derneği Başkanı 
Rıdvan Köksüzer, ruhsat harçlarının 
arttırılmasının 2005 yılında yapı sektörünü 
olumsuz etkileyebileceğini söyledi.
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KALIPLARIN DIŞINDA

Tarihsel akış içinde görülememiştir 
ki -bırakın cehalet içerisinde 
kıvrananları gelişmiş olanlar da 
dahil- hiçbir medeniyet ya da 
uygarlık varlığını devam ettirme gibi 
ulvi amaçları doğrultusunda kendi 
insanının -özellikle bilgili olanlarının- 
düşüncelerine ipotek koymamış, 
onlara acıların en acısını, zulümlerin 
en kötüsünü yaşatmamış olsun. Adına 
ister firavunluk, krallık, monarşi 
isterse de başkanlık ya da başka bir 
şey densin, tüm ideolojiler veya 
yönetim modelleri insanlarını ve inanç 
sistemlerini kendi amaçları/çıkarları 
doğrultusunda esaret altına alarak 
varlıklarını sürdürmeye çalışmışlardır. 
Lakin tarihte hiçbir hanedanlık/
iktidar ne kadar korku salarsa salsın 
eğitimi ne kadar hükmetmek için 
bir denetim aracı olarak kullanırsa 
kullansın varlığını ilelebet devam 
ettirememiştir. Sanatta, bilimde, 
mimaride, astronomide, kentleşmede 
Nirvana’ya ulaşmış medeniyetler de 
dahil olmak üzere ne eski ne de yeni 
çağ medeniyetlerinin hiç biri tarihin 
tozlu sayfalarında yer almaktan 
kaçamamıştır. 

Peki ama sorun nedir? Bu 
sorunun tek bir cevabı olmasa 
kişiden kişiye değişse de cevabın 
içinde genelleştirilebilecek en 
ciddi parametrelerden birisi şudur: 
İnsanın kendi içerisinde, kendi aklını 
kullanarak içindeki ilkel dürtülerden 
kurtulup evcilleşememesi, diyebiliriz.

Nasıl bir bal arısı veya bir kuş 
kanadını çırpmadan, bir balık 
yüzgecini ve kuyruğunu kullanmadan, 
bir deve hörgücünde depoladığı 
enerji ve su olmadan yaşamını 
devam ettiremezse, insan da 
aklını kullanmadan, düşünmeden, 
sorgulamadan, bilgi sahibi olmadan, 
araştırmadan, çabalamadan yaşayamaz.

Yaşamak ve yaşamın güzelliklerinden 
faydalanmak bir sanattır. Lakin bu 
sanatı icra edebilmek için yaşama dair 
bilgi ve beceriye sahip olmak gerekir. 
Aksi taktirde bize bahşedilen akıl ve 
yaşam ziyan edilir. Ziyan edilmemesi 
için ihtiyaç duyulan bilgi ve beceri 
siyasetin şekillendirdiği kültür ve 
eğitimin kodlarında gizli olsa da birey 
kendisine bahşedilen en büyük nimet 
olan akılla adeta bir heykeltıraş, bir 
ressam gibi kendisini özgürce baştan 
yaratabilir. Bu şekilde kontrolü ele 
almak ise aslında bir başkaldırıdır. 
Kendisine biçilen hal elbisesinin 
(eğitim modelinin) reddiyesidir. 
Mesele şudur: Birey kendisini 
doğuşundan itibaren dizayn etmeye 
çalışıp yok eden/köleleştiren sisteme 
karşı gelebilecek bir bilince yeterince 
sahip mi? Birey günü kurtarmak için 
kendi üzerine ilmik ilmik işlenen 
‘rakiplerle/düşmanlarla mücadele 
etmek için onları yok etmelisin’ 
düsturundaki yokoluşçuluğa değil 
varoluşçuluğa hazır mı? 

Birey kendisini eğitimli bireyler 
yapmak için yola çıkan tüm eğitim 
modellerinin -ya da düşüncelerin- 
aslında onu kullanışlı bir eleman/
pasif bir nesne haline getirmeyi 
amaçladığını çok geç olmadan görmek 
durumundadır.

Nietzsche’nin dediğini lütfen 
aklımızın bir köşesine kazıyalım: 
“Şimdiye kadar insanları ahlaklı 
yapmak için kullanılan tüm yollar 
"ahlaksızlıktan" geçti. Ben bunu bu 
büyük insandan af dileyerek şöyle 
güncellemek istiyorum: Şimdiye kadar 
insanları eğitimli, bilgili, erdemli 
yapmak için geliştirilen tüm projeler/
modeller kaynağını ihtirasa dayalı güç 
istencinden, kötülüklerden -kinden, 
öfkeden, yalandan, entrikalardan, 
sevgisizlikten- beka kaygısı denilen 
menfaate dayalı makam, unvan ve 
elbette ki iktidar gücünü kaybetme 
korkusundan almıştır. Güç sahibi olan 
ya da gücü ele geçirmek isteyenlerin 
gözünde insanın bir sinek, bir 
hamamböceği kadar değeri yoktur. 

Dünyevi kandırmacaya dayalı 
planlar haricinde bir de metafizik 
eksendeki mekanlarda ihya edileceğine 
inandırılan insanların ıstırapları vardır. 
Üstadımız Nietzsche ‘Böyle Buyurdu 
Zerdüşt’ isimli yapıtında bunu ne güzel 
bir şekilde özetlemiş: “Yalvarıyorum 
kardeşlerim, yeryüzüne sadık kalın ve 
size doğaüstü umutlardan söz edenlere 
inanmayın! Zehir saçar onlar, farkında 
olsalar da olmasalar da.”

Bu anlayışla işleyen sistemler 
zehirleyerek de olsa kitlelerin imha 
edilmesinden asla imtina etmezler. 

Eğitimin ihya boyutu ise -anlaşıldığı 
üzere- kişide bitmektedir. Sadece birey 
kendisini değiştirme/dönüştürme 
gücüne sahiptir. Yerli ve/veya yabancı 
sermaye sahipleri içinde bulundukları 
sistemlerin aristokrat veya egemen 

sınıfı olarak; siyaseti, eğitim ve inanç 
sistemleri ile propaganda araçlarını en 
etkin şekilde kullanarak toplumu aman 
vermeden istedikleri gibi şekillendirme 
gayesini güderler. Bu durumda 
bireye düşen bu kısır döngüye 
ve umutsuzluğa yenik düşmeden 
bireysel aydınlanma yolu ile çevresine 
ışık saçmayı amaçlamak olmalıdır. 
“İnsan Tanrının bile değiştiremediği 
bir ilkel varlıktır”, der Nietzsche. 
Kendilerinden ziyade sistemi veya 
başkalarını değiştirebileceklerine 
inananlara naçizane stoacıların 
duasını okumalarını öneririm: 
“Tanrım bana değiştiremeyeceğim 
şeyleri kabullenmek için kuvvet, 
değiştirebileceğim şeyler için cesaret ve 
bu ikisini birbirinden ayırabilmek için 
akıl nasip et.”

Nasıl ki herhangi bir ideolojik 
yaklaşım ya da inanç sistemi 
kişiyi sözde erdemli ya da ahlaklı 
yapacağı vaadiyle evrendeki en kötü 
yaratığın bile aklına gelmeyeceği 
şekilde ahlaksızca eylemlerine 
muhatap edebiliyorsa birey ancak 
öğretilerle eylemler arasındaki 
çelişkileri, paradoksları, ikilemleri 
veya tutarsızlıkları sorgulamaya 
başladığında oyunu görür ve işte o 
zaman aydınlanmaya başlar.

Birey içinde bulunduğu yığınların 
birer kopyası olmak yerine ancak 
kendi kararı, kendi becerisi, kendi 
bilgisi ile -adeta Gian Lorenzo Bernini 
misali- taşa, kayaya, granite şekil veren 
olağanüstü bir sanatçı ve sanatın en 
önemli objesi olarak kendisini tüm 
koşullardan bağımsız bir şekilde 
yetiştirecek bilince ulaştırabilir. Biz 
buna ‘kendi ham taşını yontmak’ 
diyoruz. Bu sözü ister Zeus isterse 
de bilmem hangi ezoterik yapı 
kullanıyor olursa olsun bizim şu anki 
çıkış noktamız filozofların filozofu 
Nietzsche’dir. 

Bu büyük ve emsalsiz üstat “Böyle 
Buyurdu Zerdüşt”de der ki: "İnsan 
eksik, tamamlanmamış bir varlıktır. 
Açıktır her şeye. Gerisin geride 
gidebilir, sağa sola da sapabilir; 
yukarılara da yükselebilir." İşte bu 
eksikliği tamamlayabilmek için 
insan kendisini sadece okuldaki 
entelektüel bilgi (education) ile değil 
ayrıca; iradesini, kalbini, vicdanını, 
dürüstlüğünü, görgüsünü, anlayışını 
ve evrensel mantığını (logos) da 
adeta nakış işler gibi geliştirip 
olgunlaşmalıdır, buna da İngilizce’de 
‘cultivation’ denir. 

Not: Education (Zihinsel Eğitim) ile 
Cultivation (Kişilik Eğitimi) arasındaki 
fark bir başka yazı konusudur.

İnsan kendisindeki eksikliği 
tamamlamak için kendi doğrusunu 
bulmak zorundadır. 

İhya eden eğitim bize içinde 
bulunduğumuz yaşamın önemini, 
neşesini, mutluluğunu ve coşkusunu 
verecek bir tasarım sunmalıdır. 
Huzurlu, insan onuruna yakışır, 
adaletin hüküm sürdüğü bir yaşamı 
insanlar için bu dünyaya değil, 
öldükten sonraya ötelemek büyük bir 
kandırmaca, aldatmaca, ikiyüzlülük 
ve çifte standardın en dik alasıdır. 
Büyük filozof Nietzsche “Putların 
Alaca Karanlığı” kitabında bizleri 
provoke etmek için öne sürdüğü 
üçüncü önerme de bunu net bir şekilde 
ortaya koymaktadır: “öteki” dünyadan 
bahsetmek, içimizdeki yaşamın 
karartılması, küçültülmesi, şüpheyle 
doldurulması yani yaşadığımız somut 
dünyanın değersizleştirilmesi anlamına 
gelir demiştir. Yaşamdan daha iyi bir 
yaşamın olduğu yer ‘fantazmagorya’ 
alanı yani imgelerin yansıtılmasıyla 
ortaya çıkan bir görünümler dünyası 
yani kurgusal alandır. 

Lütfen mağara alegorisi yazıma 
tekrardan bir bakın. Aynı şekilde, 
Avusturyalı Ludwig Wittgenstein’ın 
-sineklerin kendi kararları ile 
bir kez girip bir daha çıkamadığı 
kumpasa dayalı hazırlanmış kavanoz 
metaforunda olduğu gibi- buna kanan 
insanlar kaderine razı olarak adeta 
açık hava sürgün merkezinde ömrünü 
tamamlamayı bekleyen tutsaklardan 
farksız şekilde ölene dek kalırlar.- İyi 
bir rehbere (öğreten demedim!) düşen 
görev o sineğe içine düşürüldüğü 
labirentten nasıl çıkacağını öğretmek 
olmalı. Çünkü insanlar da aynı 
şekilde hayatları boyunca tuzakçılar, 
kumpasçılar ve kişilik yoksunlarıyla 
mücadele etmek zorunda kalacaktır. 
Bize verilen bilgi kırıntıları ile sadece 
perdedeki görüntülere bakabilen 
insan asla perdenin arkasındaki asıl 
kuklacıları, senaristleri, yapımcıları 
aslında gerçekleri gör/e/meyecektir. 
(ağaçlara bakmaktan ormanı 
göremeyen de diyebiliriz.Devam 
edecek.

“İnsan Tanrının bile değiştiremediği bir ilkel varlıktır”, Nietzsche 

Eğitim Sorunlarının Temellendirilmesi; İnsanın Bu Dünyada 
Kendini Dönüştürmesi (4): Eğitim sistemi kitlenin ‘ihyasına’ 

mı yoksa kitlenin ‘imhasına’ mı hizmet ediyor?

Doğanın kendi kuralları 
her zaman işleyecek

Hatay ve Suriye sınırında 
meydana gelen 5,2 büyüklüğündeki 
depremin Gaziantep ve çevre illerde 
hissedildiğini ifade eden Güçyetmez, 
‘’Afet, bir doğa olayının kendisi 
değil doğurmuş olduğu sonuçlardır. 
Doğanın kendi kuralları her zaman 
işleyecek. Önemli olan yaşanacak 
doğa olaylarını afete dönüştürmeyecek 
yapıların üretilmesi ve sağlıklı bir 
çevrenin yaratılması’’ açıklamasını 
yaptı.  

Kaybedecek zamanımız yok
Depremin zamanının bilinmediğini 

söyleyen Güçyetmez, kaybedecek 
zamanın olmadığına dikkat çekti. 
‘’Bir an önce yaşadığımız şehirleri 
depremlere dirençli hale getirmeliyiz. 

Depremin gündem olması için deprem 
olmasını beklemeyelim’’ ifadelerini 
kullandı. 

Hatay civarında afete 
varabilecek bir hareket 

beklemiyoruz, endişe etmeyin
Prof. Dr. Naci Görür ise, ‘’Suriye’de 

peş peşe deprem. İlki öncü diğer 
5,5’lik ana deprem. Depremler 
Hatay’daki Ölü Deniz Fayının devamı 
üzerinde ve Hama yakınlarında. 
Suriye’deki Ölü Deniz Fayının 
Türkiye’deki devamı Arap Levhası 
üzerindeki faylar hariç kırıldı. 
Biz jeologlar buralarda deprem 
olabileceğini bekliyorduk. Ölü Deniz 
Fayı üzerinde Hatay civarında afete 
varabilecek bir hareket beklemiyoruz, 
endişe etmeyin’’ şeklinde konuştu. 
Haber Merkezi 

Yaşadığımız şehirleri hemen
depreme dirençli hale getirmeliyiz

Belediye parsel parsel 
satışlara devam ediyor

Antep’teki belediyelerin arsaları 
parsel parsel sattığını kaydeden 
Şencan, ‘Belediyenin borçlarını arsa 
satışı ile ödemeye çalışıyorlar, ama 
bu şekilde ödeyemezler. Belediyenin 
sürdürülebilir bir geliri yok. Bunu 
da faaliyet ve bütçe raporlarına 
baktığımızda görebiliyoruz. Bu kadar 
büyük bir arsanın belediyeye nasıl 
geçtiğine yönelik soru önergesi verdik. 

Eğer belediye, bu arsayı Düzenleme 
Ortalık Payı (DOP) adı altında 
vatandaştan aldıysa kesinlikle satamaz. 
Ancak belediye daha önce bu şekilde 
satışlar yaptı, bu konuda iptal kararı 
aldığımız kararlar var. Eğer bu arsa 
içerisinde DOP’tan gelen bir pay varsa 
konuyu mahkemeye taşıyacağız’’ 
açıklamasını yaptı. 

Daha önce böylesine büyük 
arazinin satışına rastlamadık

Daha önce böylesine büyük arazinin 

satışına rastlamadıklarının altını 
çizen Şencan, ihalenin kapalı 
zarf usulü ile gerçekleştirileceğini 
sözlerine ekledi. ‘’Belediye arazi için 
781 milyon lira bir bedel belirlemiş. 
Firmalar, bu fiyat üzerinden 
verdikleri parayı zarf usulüyle 
encümene sunar. Encümen Başkanı 
da firmaların verdiği parayı söyler, 
sonrasında pazarlık usulü ihale olarak 
devam edilir’’ ifadelerini kullandı. 
Haber Merkezi 

Ödenen her kuruşta tüyü bitmemiş yetimin hakkı var

Öztürkmen, “Sayın Şemsi Bayraktar'ı 
oturduğu koltuğun hakkını vermeye, 
Türk çiftçisine sahip çıkmaya ve 
üreticinin örgütlü gücünü ortaya 
koymaya çağırıyoruz” ifadelerini 
kullandı.

CHP'li Öztürkmen'in yazılı 
açıklamasının tamamı şöyle: “AKP'nin 
22 yıllık tarım politikası hem Türk 
tarımını hem de Türk çiftçisini bitirme 
noktasına getirdi. Çitçinin üretim 
maliyetleri ekonomik krizle katlandı. 
Tohumu, gübresi, mazotu, ilacı derken; 
çiftçinin sattığı mahsul, maliyetini 
karşılayamaz oldu. Üreticinin tüm 
taleplerine rağmen iktidar, alım 
fiyatlarını ısrarla dipte tutuyor. 

Bu manzara artık devam edemez 
noktaya gelmiş, çiftçilerimiz ayağa 
kalkmaya başlamıştır. 

Gaziantep'te Antep fıstığı üreticisi 
traktörlerle yollara döküldü. Kaliteli 
Antep fıstığı büyükşehirlerdeki 
marketlerde 800-1.000 TL arasında 
satılırken, fıstık üreticisine 90-100 TL 
fiyat verildi. 

Domatesi elinde kalan İzmir ve Bursa 
çiftçisi ayakta. Ürettiklerini satamayınca 
domateslerini yollara döktüler.

Konya'da patates üreticileri kotalar 
nedeniyle mağdur. Seydişehir'de eyleme 
geçtiler.

Malatya'da kayısı taban fiyatı bir türlü 
belirlenmedi. Kayısı bundan dolayı 
düşük fiyatlardan satılıyor. Üreticiler, 
TMO önünde eylem yaptılar ve “Bizi 
tefeci zihniyetli insanların elinde 
oyuncak ettiler” dediler. 

Trabzon ve Rize'de ürünü para 
etmeyen çay üreticisi aylardır bağırıyor, 
hakkını arıyor. Yılların ÇAYKUR'u alım 
yapmıyor. Çiftçi yaş çayı özel sektöre 12 
TL'den öldü fiyatına satmak zorunda 
kalıyor. 

İç Anadolu çiftçisi buğdayını arpasını 
öldü fiyatına satman zorunda kaldı. 
En az 15 TL taban fiyat beklerken 9 
TL'ye mahkûm edildi. O da TMO'ya 
satabilirse. Ürününü devlete satamayan 
çiftçi buğdayı özel sektöre 6-7 TL'den 
vermek zorunda bırakıldı. 

Türkiye'nin her bölgesinde Türk 
çiftçisi isyanda. Ancak, Türk çiftçisinin 
temsilcisi olan Türkiye Ziraat Odaları 
Birliği (TZOB) ve Genel Başkanı Şemsi 
Bayraktar ortada yok! 

Sahip olduğu koltuğu çiftçilere borçlu 
olan Sayın Bayraktar'ı ne yazık ki 
çiftçilerimizin verdiği mücadelenin 
içinde ve başında göremiyoruz. Dostlar 
alışverişte görsün kabilinde verilen 
demeçler dışında bir faaliyetleri 
bulunmuyor. Çiftçiler yollarda, Sayın 
Bayraktar nerede? 

Bizler, CHP milletvekilleri olarak 
illerimizde çiftçi mücadelesinin 
yanındayız. Verdikleri mücadelenin 
içinde ve başında olmaya devam 
edeceğiz. Ancak, Türk çiftçisinin 
örgütlü gücü olmak durumunda olan 
TZOB'un bu pasifliği kabul edilemez. 
Sayın Şemsi Bayraktar'ı oturduğu 
koltuğun hakkını vermeye, Türk 
çiftçisine sahip çıkmaya ve üreticinin 
örgütlü gücünü ortaya koymaya 
çağırıyoruz.”

AKP'nin 22 yıllık tarım 
politikası tarımı ve çiftçiyi 
bitirme noktasına getirdi

İlçede Yesemek, Akınyolu, Ortaklı, 
Örtülü, Yelliburun, Yeşilova, 
Karakaya, Elbistanhöyüğü ve 
Şahmaran mahallelerinde ağırlıkta 
üretilen kırmızı biberin hasadı 
bölgede yaklaşık 5 bin mevsimlik 
işçiye de istihdam sağlıyor.

İslahiye Ziraat Odası Başkanı 
Mehmet Köse, ilçeye bağlı Ortaklı 
Mahallesi'ndeki hasada katıldı. 

Burada gazetecilere açıklamada 
bulunan Köse, 26 bin 500 dönüm 
alanda yaklaşık 53 bin ton rekolte 
beklediklerini söyledi.

İslahiye Ovası'nda yetişen kırmızı 
biberin aroması ve kalitesinin diğer 
bölgelere nazaran farklı olduğunu 
ifade eden Köse, "İnşallah kırmızı 
altın, belirlenecek fiyatıyla çiftçinin 
yüzünü güldürür" dedi.

Yüzlerce çocuk işçi 
tarlalarda biber topluyor

Şehirde tüm suçlarda 
gerileme olmuş!!!

Yılın ilk 7 ayında mal varlığına 
karşı işlenen suçların önceki yılın 
aynı dönemine oranla yüzde 32 
oranında azaldığını söyleyen Çeber, 
‘’Emniyet-Jandarma bölgesinde 
evden hırsızlık olaylarında bir önceki 
yılın aynı dönemine oranla yüzde 42 
oranında azalma sağlandı. Otodan 
hırsızlık olaylarında bir önceki yılın 
aynı dönemine göre yüzde 55 azalma 
oranına ulaştık. Yani otodan hırsızlıkta 
bu yıl yarı yarıya bir azalış yaşandı’’ 
açıklamasında bulundu.  

2023 yılında tespit edilen 43 hırsızlık 
olayının bu yılın aynı döneminde 
17’ye gerilediğini sözlerine ekleyen 
Çeber, ‘’Emniyet Müdürlüğümüz 
kapkaç olaylarında bir önceki yılın 
aynı dönemine oranla yüzde 67,4 

azalma sağladı. Motosiklet hırsızlığı 
olaylarında ise bir önceki yılın aynı 
dönemine oranla yüzde 57 azaldı. 
Kasten öldürme olaylarında bir önceki 
yılın aynı dönemine oranla yüzde 21 
geriledi’’ tespitini yaptı.

Vali Çeber, ‘’Gaziantep’te 2023 
yılı ilk 7 ayında kesinleşmiş hapis 
cezasına göre aranan 6 bin 758 
kişi yakalanmışken 2024 yılının 
aynı döneminde 10 bin 936 kişi 
yakalandı ve hapis Cezası ile ilgili 
yakalanan şahıslarda ilimiz Türkiye 
ortalamasının üzerinde seyrediyor. 
İl geneli 2023 yılı ilk 7 ayına göre 
2024 yılının aynı döneminde genel 
asayiş olaylarında yüzde 11 azaldı. 
Ayrıca 2023 yılında bin 691 adet silah 
ele geçirilmişken 2024 yılının aynı 

döneminde yüzde 23 artış ile 2 bin 
75 adet silah ele geçirildi’’ ifadelerini 
kullandı.

Gaziantep’te trafik uygulamalarında 
denetlenen araç sayısının 800 bin 
artışla 1 milyon 800 bine çıktığını 
vurgulayan Çeber, 432 bin 177 
araca cezai işlem uygulandığını 
açıkladı. ‘’Vatandaşlarımızdan 
aldığımız mesajlarda bizlerden 
hemen hemen her cadde ve sokakta 
uygulama yapılmasını istiyorlar. 
2024 yılında trafikte daha etkili bir 
denetleme sistemi kurduk ancak 
vatandaşlarımızdan beklentimiz trafik 
kurallarına herhangi bir denetleme 
olmadan kendi can güvenliklerini 
düşünerek uymaları’’ şeklinde 
konuştu. Haber Merkezi 


